
 Letter of Waiver Form 

 Date:   ___________________ 

 To:  The Canadian Chamber of Commerce   Exporter    Freight Forwarder 
  (Please tick appropriate box) 

Name of Organization/Freight 
Forwarder/Broker, etc.: 

Organization:    _____________________________________________________ 

Address:  _____________________________________________________ 

Address:  _____________________________________________________ 

City / Province / Postal Code:  ________________________________________________

To Whom It May Concern: 

In consideration of the Canadian Chamber of Commerce (“Chamber”) from time to time granting Certificates of Origin and other export-related 
documents such as VISA request letters, or otherwise certifying documents upon request by the above named Organization (henceforth referred 
to as the “Organization”), the Organization hereby accepts FULL responsibility for the veracity, accuracy and completeness of such documents as 
are submitted by the Organization (and/or its representatives), or by the Organization on behalf of any of its clients. 

The Organization also affirms that the documents submitted for certification will not pertain to the export of controlled goods; if affirmative, that it 
(or its clients) will obtain the necessary authorizations prior to submission to the Chamber. 

Further, the Organization waives and agrees to release and hold harmless the Chamber and its officials in respect of all claims or expenses that the 
Organization or foreign authorities may have against the Chamber or its officials, now or in the future, in connection with such certification, and to 
indemnify the Chamber and its officials in respect of any costs or liability to the Chamber or its officials arising from such certification. 

The Organization acknowledges that the Chamber will keep copies of documents certified with the background documentation provided.  If the 
Chamber is presented with a demand for production of documents which is authorized by law, the Organization authorizes the Chamber to 
produce documents received from the Organization in accordance with the demand.  The Organization also agrees to make readily available to 
the Chamber any other background documents (to be kept by the Organization for up to three years after the certification), for review by relevant 
authorities if requested.

Primary Contact :  This is the exporter's primary contact for certification matters.  For users of Tradecert, the online Certificate of Origin 
system, this will be the primary system user who has authority to set up other users within the Organization. 

 Mr  Ms …………..… 

……………………………………………………………………………………….. 
(Print / type full name of Primary Contact)

Job Title:  …………………………………………………………………...………. 

Email:  ………………………………………...……………………………

Tel: ………………………………………  Fax:  ……………………………………  
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Signature of Authorized Official (seal if available):

X _________________________________________________

 Signature

_________________________________________________   
Print Name of Authorized Official 

  _________________________________________________
    Print  Title of Authorized Official 

ears, please 
also provide proof of ongoing operation, such as a valid business license or confirmation of status.

NO MODIFICATIONS ARE ALLOWED.  The letter will remain valid for two-years.  Should your 

Organizations name/address change, a new letter of waiver 

must be filed with the Chamber. 
Rev.March 2020

Applications for certification (i.e. Certificates of Origin and other documents being 
presented for certification) are accepted under the below terms of conditions, which apply 
to each Application made, and you agree to these terms and conditions: 

-  In regards to Certificates of Origin, the goods mentioned in each Application originate in the country(ies) 
specified therein and comply with the rules of origin applicable in the country(ies) to those goods. 
-  The information in the Application and in all documents provided to the Canadian Chamber of 
Commerce (“Chamber”) is accurate, true and complete.
- The Applicant undertakes to advise the Chamber and any other person(s) to whom the applicant provides 
documents for certification promptly in writing of any inaccuracy, omission or change in such information.
- The Applicant will maintain, and present upon request, such documentation as is necessary to
verify the truth, accuracy and completeness of each document certified by the Chamber and any accompanying 
documents. 
- In consideration for the Chamber’s issuance of Certificates of Origin and Certification for any other documents
being presented to the Chamber, the Applicant agrees to release, discharge and hold harmless the Chamber 
from any liability in connection with the issuance of such Certifications and to indemnify the Chamber in 
respect of any costs and/or claims made against the Chamber in connection thereof.
-The Authorized Official is authorized to give the undertakings set out herein and above. 

Forward all documents to: exportservices@chamber.ca

Questions?
1-800-661-2930

or visit our website at www.chamber.ca



LETTRE D’EXEMPTION TYPE 

Date: 

À: La Chambre de Commerce du Canada  Exportateur  Transitaire 
(Veuillez cocher la case appropriée) 

Nom de l’organisation/Transitaire/Courtier, etc.: 

Organisation: 

Adresse: 

Adresse: 

Ville/Province/Code Postal:  

À qui de droit : 

Étant donné que la Chambre de commerce du Canada (« Chambre ») certifie des certificats d’origine et autres documents liés à l'exportation tel que les 
lettres de demande de VISA, ou autrement qu’elle certifie des documents à la demande de l’Organisation susmentionnée (désormais appelée 
«l’Organisation»), l’Organisation accepte par les présentes l’ENTIÈRE responsabilité de la véracité, de l’exactitude et de l’état complet desdits documents 
remis par l’Organisation (et/ou ses représentants), ou par l'Organisation au nom de tous ses clients. 

L'Organisation affirme également que les documents soumis pour la certification ne s'appliqueront pas à l'exportation de marchandises contrôlées ; si 
affirmatif, qu'elle (ou ses clients) vont obtenir les autorisations nécessaires avant de soumettre à la Chambre les documents. 

En outre, l’Organisation décharge et accepte de libérer et de tenir à couvert la Chambre et ses dirigeants des dépenses ou des réclamations que 
l’Organisation ou les autorités étrangères pourraient faire contre la Chambre ou ses dirigeants, maintenant ou à l’avenir, à l’égard d’une telle certification et 
d’indemniser la Chambre et ses dirigeants de toutes les obligations ou de tous les coûts découlant d’une telle certification. 

L’Organisation reconnaît que la Chambre gardera une copie des documents certifiés ainsi que la documentation fournie à l’appui. Si la Chambre reçoit une 

demande de production des documents autorisée par la loi, l’Organisation l’autorise à produire les documents qu’elle lui a remis conformément à la 

demande. L’Organisation accepte également de mettre à la disposition de la Chambre les documents de base (que l’Organisation doit conserver jusqu’à 

trois ans suivant la certification) pour examen si les autorités pertinentes lui en font la demande. 

Contact principal / représentant autorisé : Celle-ci est le contact principal de l'exportateur en matière de certification. Pour les utilisateurs du 
système de certification en ligne (TradeCert), cette personne peut assigner d'autres utilisateurs au sein de l'Organisation.   

M. Mme  ........................ 

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 
(Imprimer/taper le nom complet du contact principal.   

Titre : . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  . . . . . . . . . . . . . . . . . . .. ..

Courriel: . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  . . . . . . .

Téléphone: . . . . . . . . . . . . . . .. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .   Télécopieur:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . ..
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 Signature du représentant autorisé (sceau, si disponible) 

 X _________________________________________________ 

       ___________________________________________________________  
  Nom du représentant autorisé en caractères d’imprimerie          

        __________________________________________________________ 

 Titre du représentant autorisé en caractères d’imprimerie  
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Transmettre tous les documents à: 
exportservices@chamber.ca

Cette lettre doit être accompagnée d’une copie de l’enregistrement commercial de votre Organisation. Si 
celle-ci est datée de plus de 2 ans, veuillez annexer une confirmation des activités commerciales actuelles, 
telle qu’un permis d’affaires valide ou un statut d'immatriculation. 

AUCUNE MODIFICATION N'EST AUTORISÉE. La lettre est valide pendant deux ans. Si votre Organisation 
change de nom ou d'adresse, une nouvelle lettre d'exemption doit être soumise à la Chambre.
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Questions? 

1-800-661-2930  ou
visiter notre site web 

www.chamber.ca

Les demandes de certification (c'est-à-dire les certificats d'origine et autres documents 
présentés pour la certification) sont acceptées selon les conditions ci-dessous, qui 
s'appliquent à chaque demande soumise et vous acceptez ces conditions:

- En ce qui concerne les certificats d'origine, les produits mentionnés dans chaque demande proviennent du 
ou des pays qui y sont spécifiés et se conforment aux règles d'origine applicables dans le ou les pays à ces 
produits.

 - Les renseignements fournis dans la demande et dans tous les documents présentés à la Chambre de 
commerce du Canada («Chambre») sont exacts, vrais et complets.

 - Le requérant s'engage à informer la Chambre et toute autre personne à laquelle le requérant fournit des 
documents dans le but d’une certification, rapidement et par écrit de toute inexactitude, omission ou 
modification de ces informations. 

- Le requérant conservera et présentera sur demande, les documents nécessaires pour vérifier la véracité, 
l'exactitude et l'exhaustivité de chaque document certifié par la Chambre et de tout document 
d'accompagnement.

 - En contrepartie de la délivrance par la Chambre des certificats d'origine et de la certification de tout autre 
document étant présenté à la Chambre, le requérant accepte de libérer, décharger et de tenir couvert la 
Chambre de toute responsabilité se rapportant  à la délivrance de ces certifications et d'indemniser la 
Chambre pour tous les frais et/ou réclamations formulés contre la Chambre à cet égard.

 -Le représentant autorisé est légitimé à prendre les engagements énoncés aux présentes et ci-dessus.
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